
 

 
Referat 

Møde i følgegruppen mandag den 22. august 2022 
Rømø Udviklingsplan 

Tønder Rådhus 
  
  
Møde i følgegruppen tirsdag den 22. august 2022 kl. 8.30-10.00  
 
Deltagere 

• Henrik Mikaelsen 
• Anders Rahbek 
• Martin Iversen 
• Ole Bach-Svendsen  
• Christiane Terhart 
• Karsten Justesen 
• Henning Bruun 
• Colin Seymor 
• Martin Skovmand 
• Lars-Erik Skydsbjerg  
• Karsten Hagel Jensen (ref.) 

 
Afbud 

• Peter Engel-Andreasen 
• Thorkil Hansen 
• Tom Maas 
• Birte Dettmers (udtrådt) 
• Søren Olesen 
• Claus Atzen 
• Bente Krog Bjerrum 

 
REFERAT  
 

1. Velkomst   
 

Der blev budt velkommen til nye medlemmer i følgegruppen; Christiane Terhart, Karsten 
Justesen, Henning Bruun og Colin Seymor 

 
 

2. Siden sidst og opfølgning fra sidste møde v. alle  
  

Nyt fra Tønder Kommune herunder 
• Status for Mulighedsstudie for Lakolk 
• Dialog om Medborgerhuset Rømø Skole 
• Materialebank på Rømø 

 
Nyt fra medlemmerne i følgegruppen herunder opfølgning på sidste møde 

 
Indstilling 
Det indstilles, at orienteringssagerne drøftes og tages til efterretning. 

 
Beslutning 
Orienteringen blev taget til efterretning. 



 

 
Fra Tønder Kommune orienteredes om 

• Mulighedsstudiet  er nu så langt, at det inden for kort tid forventes at der 
udsendes udbud om etablering af badehotel på grunden i den vestlige ende af 
Lakolk. 

• I dialogen med medborgerhuset drøftes flere scenarier og som en del af det 
indgår overvejelser om økonomien i den fremtidige drift. 

• Der har været opslag i Set og Sket om interesse for at huse en materialebank på 
Rømø. Dette gav ikke nogen henvendelser. 

• Rømø stier er i planlægning af stiforløb på nordøen. 
 

Under orienteringen drøftedes i øvrigt 
• Tiltag i forbindelse med Rømø dæmningens 75 års jubilæum i 2023. Kommunen 

tager dette med tilbage og undersøger om og hvad der er tænkt. Emnet tages 
med til næste møde. 

• Colin spurgte til henvisning med piktogrammer til Lakolk og Sønderstrand. 
• Colin spurgte til brugen af blåt flag contra badepunkt. Kommunen tager dette 

med tilbage og vender tilabge på næste møde. 
• Udstyr ved fiskesøen. 

 
Henning foreslog at undersøge mulighed for en ”Vi støtter Rømø” ordning.  Henning, 
Colin og Henrik forbereder et oplæg til næste møde. 
 
 

3. Forslag til arbejdsplan v. Karsten 
  

Det drøftes løbende, om der er behov for tilretning. 
  
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter behov for redigering og opfølgning på årsplanen. 
  
Beslutning 
Orienteringen blev taget til efterretning. 

 
 

4. Strategi Styrk Naturoplevelsen, Aktiviteter i Naturen og Strategien Styrk 
Bymiljøet Permanente udendørs aktiviteter v. Bente, Anne og Karsten 
  
På følgegruppemødet den 28. januar 2022 belsuttedes at nedsætte en arbejdsgruppe 
om Aktiviteter i Naturen/Permanente udendørs aktiviteter (Styrk Naturoplevelsen/Styrk 
Bymiljøet). Gruppen har lavet et oplæg, som der orienteres om på mødet. 

 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen drøfter oplægget og den videre proces. 
 
Beslutning 
Arbejdsgruppen, Colin og en repræsentant fra Rømø Stier mødes til en kvalificering af 
oplægget 
 
 

5. Strategi Forskøn Ankomsten:  Formidling på vigepladser på Rømødæmningen 
v. Henrik 
 
På følgegruppemødet den 4. oktober 2021 prioriteredes Formidling på vigepladser på 
Rømødæmningen (Forskøn Ankomsten) og  på følgegruppemødet den 28. januar 2022 



 

besluttedes, at Henrik tog opgaven med henblik på at indarbejde formidlingen på 
Rømødæmningen i Nationalparkens formidlingsprojekt. 

 
Indstilling 
Det indstilles, at følgegruppen tager orienteringen til efterretnig og giver input  til det 
videre. 
 
Beslutning 
Orienteringen blev taget til efterretning. 

 
 

6. Evaluering af eventpuljen  
  

Følgegruppen godkendte den 27. januar 2021 med baggrund i henvendelser at etablere 
en initiativpulje til lokale initiativer, der støtter op om og er i overensstemmelse med 
visionen og strategierne i Rømø Udviklingsplan. Derved kunne foreninger og borgere 
aktivt engagere sig med initiativer af almennyttig karakter. Der var tale om en 
forsøgsordning, hvor der i 2021 afsattes 100.000 kr. til formålet. Midlerne blev frigivet 
af Kommuinalbestyrelsen den 31. marts 2021. 
 
Den indtil nu eneste ansøgning behandledes i følgegruppen den 21. juni 2021, hvor 
Rømø Husholdningforening i samråd med Rømø Lokalråd og arbejdsgruppen i 
Medborgerhuset ansøgte om tilskud til til opsætning af to skilte, der henviser til 
Medborgerhuset ”Rømø Skole”. Følgegruppen  besluttede at give et tilskud på 6.000 kr. 
til skiltene. 
 
Følgegruppen har efterfølgende i dialogen om udviklingen af medborgerhuset givet 
udtryk for, at midler kunne komme i spil ift. en viderebearbejdning af det fremtidige 
koncept for stedet. 
 
Følgegruppen har i sin årsplan prioriteret en evaluering af eventpuljen. 

  
Indstilling 
Det indstilles, at eventpuljen drøften 

  
Beslutning 
Karsten udarbejder forslag til tekst, der kan formidles gennem hhv. Set og Sket samt 
Turistforeningen. 

 
 

7. Kommunikation  
  

Under punktet drøftes behov for kommunikation. 
  

Indstilling 
Det indstilles, at konkrete kommunikationsbehov drøftes. 

  
Beslutning 
Som punkt 6. 

 
 

8. Evt. og ønsker til kommende møder 
Næste møde ønskes afholdt på Rømø Havn 


